
                                            

ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  SDH JEŘIŠNO  ZA  ROK  2019
PŘEDNESENÁ  NA  VVH  SDH  DNE  14.  PROSINCE  2019

Vážené hasičky, hasiči, vážení hosté, 

     
v dnešní zprávě mám opět zhodnotit práci a činnost našeho sboru v uplynulém 
roce 2019.  Jelikož se jedná o volební rok dovolím si toto krátké období 
letošního roku zhodnotit stručněji než v jiných letech a  Jelikož je to přesně 25 
roků co jsem byl zvolen starostou tohoto sboru, věnuji krátký čas zhodnocení 
tohoto období.  
     Jak jste postřehli dle kontroly usnesení z minulé VH náš sbor roce 2019 
splnil všechny závazky, které si dal. 

     Proto v tomto roce chci připomenout pouze  některé úspěchy. 

- Soutěžní družstvo našich žen poprvé v historii od doby svého založení 
v roce 2001 vyhrálo putovní pohár v okrskové soutěže v požárním sportu za 
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3 ročníky jdoucí za sebou a proto si ho již natrvalo nechají. Jsem přesvědčen, 
že je to nabudí k dalším soutěžním ročníkům a budou příkladem družstvu žen 
mladších. 

                                                       
- Vyzvednout musím i oslavy 110. výročí založení našeho sboru, které letos 

navázaly na soutěž v požárním sportu. Pozvání přijaly hasičské sbory 
Humburky, Škrdlovice a Ronov nad Doubravou. 

     Omluvily se sbory z Mělic a z České Jablonné. 

Oslavy byly dobře připravené, občerstvení a ceny za umístění v soutěžích 
zajištěny a  i díky hasičům z našeho okrsku, kteří zde po soutěži zůstali na nich 
byla i velká účast. 
Škoda, že večer se stala nešťastná událost, kdy Jiří Hanousek upadl hlavou na 
schodiště. Okamžitě mu přestali pracovat životně důležité funkce a na jeho 
návratu do normálního života má velkou zásluhu naše hasička Katka Roubová, 
které dále pomáhal Ondra Hašek. Oba prokázali velikou profesionalitu a patří 
jim veliké uznání a poděkování.  

    Vloni jsme nesplnili vymalování klubovny, protože  jsme mimo jiné 
upřednostnili provedení oplocení, abychom ochránili majetek vybudovaného 
areálu.
Vymalování se povedlo letos a jak se říká z jedné vody načisto. Mimo 
vymalování, jak jste si jistě všimli, zde máme kompletní nový bar s 
příslušenstvím v hodnotě kolem 80.000 Kč. 

Co nebylo v plánu práce, bylo posekání Chuchelské stráně, kterou si u nás po 
předchozím projednání objednala Chráněná krajinná oblast a to v celkové 
hodnotě 19.000 Kč. Nakonec i to byl dobrý přínos do naší pokladny. 

Vážení hasiči a hasičky, je tomu 25 roků přesně 16. prosince 1994 co jsme po 
oznámení starého výboru, že chce ve svých funkcích končit udělali mimo 
velitele změnu celého výboru. Byli jsme jednotlivě zvoleni do  funkce starosty 
jsem byl já, místostarosty Josef Musílek a za hospodáře Vladimír Šimon. Musím 
poznamenat, že jsme do práce měli velkou chuť a také obrovskou motivaci ke 
změnám v práci výboru 

Hodnocením naší práce ve výboru nikterak nesnižuje práci našich předchůdců 
a dobře víte, že všichni bývalí funkcionáři u oslav našeho 100. výročí založení 
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dostali medaile svatého Floriána jako poděkování za jejich práci. Dokonce mezi 
nimi je jeden, který se jmenuje František Bříza a ten pokud to trochu  jde vždy 
mezi nás zajde a může-li nějak sboru pomoci tak pomůže. Pro něho i dnes máme 
vysoké ocenění za jeho zásluhy pro sbor – medaili za mimořádné zásluhy

                                                      
             Stručné zhodnocení uplynulých 25 roků v našem SDH.

Po zvolení do funkcí jsme věděli, že nutně musíme vydělat nějakou činností 
finance pro rozvoj a vybavení  sboru. Převzali jsme okolo  5.000 korun a to 
nestačilo. Jako 1. příležitost jsme využili nabídku na opravu obecní požární 
nádrže, za kterou jsme nakonec prací hasičů získali 38.000,- Kč. Naprosto jsme 
změnili přístup k hasičským plesům a hlavně přípravě, sortimentu a organizaci 
tomboly. Zavedli jsme v tu dobu revoluční systém, který od nás postupně 
okoukali všechny okolní pořadatelé tombol a v podstatě se používá dodnes. 
Nebáli jsme se na tu dobu zajistit a zainvestovat velice hodnotné tomboly a to 
díky  vlastnímu příspěvku, ale zejména z darů od sponzorů. Čisté zisky z plesů 
pak byly okolo 30.000,- Kč a pokladna se nám začala plnit.  

       Díky spolupráci s místní TJ VIKTORÍ, a jejich ochotě nám zapůjčit 
fotbalové hřiště včetně zázemí jsme se zapojili do pravidelného pětiletého 
období pořádání  okrskových soutěží v požárním sportu. Opět je to jeden ze 
zdrojů příjmů. Samozřejmě zmiňuji jen některé příjmové aktivity, ale všechny 
naše koruny jsou vydělané přispěním a obětavostí samotných nás, nás 
hasičů. 

Hasičský prapor ke 100. výročí založení sboru nám obec Jeřišno věnovala 
hasičský prapor, který jsme hned při jeho předání na oslavách nechali od pana 
děkana Davida pokřtít. Jako praporečníka jsme si vybrali Romana Marka, který 
si z doby vojenské služby nejlépe pamatuje pořadový krok a vojenské 
vystupování. Při účastech praporu na významných většinou celorepublikových 
akcích jsme již dostali 6 pamětních stuh a to:
- 2010                  k  5. výročí hasičských slavností v Litoměřicích
- 2017                  za uspořádání okresního shromáždění delegátů v Jeřišně
- 2017                  setkání hasičských praporů ve Svitavách
- 2018                  100. výročí založení republiky – celorepublikové  Brno
- 2019                   110. výročí založení sboru od obce Jeřišno
- 2019                   110. výročí založení sboru od SDH Humburky
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Od roku 2001 byly provedeny změny ve výboru, kde na funkci hospodáře 
z důvodu, že se mělo účtovat v podvojném účetnictví byla zvolena paní Alena 
Musílková a za velitele byl zvolen Leoš Musílek. Z důvodu, že z jedné rodiny 
by byly 3 vysoké funkce  odstoupil Josef Musílek a na jeho místo náměstka 
starosty byl zvolen Pavel Jelínek. Celý výbor začal opět výborně pracovat, 
přesto si dovolím vyzvednout práci Leoše Musílka jako velitele sboru. Při jeho    
nástupu jsme se dohodli, že já budu zařizovat mimo své povinnosti dané funkcí 
starosty všechny úkony o sbor zvenčí a o členskou základnu.  Leoš především 
uvnitř sboru,  brigády  a  samozřejmě mimo to o své povinnosti velitele sboru. 
Jeho osobitý přístup a organizační schopnosti byly naplněny především při 
stavbě klubovny a jejího zázemí.

  Potřeba mít vlastní klubovnu, v níž bychom se mohli scházet nás stále 
trápila. Hasičskou zbrojnici jsme v tu dobu měli v přístavbě budovy obecního 
úřadu, na jejíž stavbě se hasiči v minulosti podíleli jak pracovně, tak finančně. 
Ta, ale postupně při pořizování obecní techniky začala být pro nás nevyhovující. 
     Změnilo se to, když obec koupila budovu bývalých kanceláří a skladu od ZD 
Maleč.   Hasiči si klubovnu z kanceláří zdarma  přestavěli a i finančně se 
podíleli částkou okolo 100.000,- Kč. Mimo to někteří hasiči věnovali i materiál 
na stavbu. Hasičskou zbrojnici pak obec zadala veřejnou soutěží zrekonstruovat 
v ceně zakázky milion korun. 

                                                            
V roce 2017 obec Jeřišno získala dotaci na nákup dodávkového 
devítimístného . automobilu. Jako nejvhodnější jsme vybrali FIAT  DUCATO. 
Tímto vznikla potřeba v další etapě postavit garáž pro dodávku. Celý stavební 
elán nastal znovu. Byla to dřevostavba a odborné provedení konstrukce si na 
sebe vzal Luboš Škop. Postavili jsme jí vlastními silami a obec hradila materiál. 

Jelikož na stavbě areálu má SDH zásadní podíl několikrát jsem se  starostkou 
obce řešil nějaký druh nájmu, nebo jiný druh užívání pro hasiče, abychom časem 
o něj nepřišly. Bylo přislíbeno, že to vyřešíme po uplynutí dotačního titulu, 
který právě uplynul. 

Každý rychlý vývoj dopředu musí přinést i ohlédnutí zpět. Hasiče to přivedlo 
k myšlence zachovat rychle mizící historickou techniku a proto se začali pořádat 
ukázky s potahovými stříkačkami, nebo jejich vystavování při společenských 
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příležitostech. Náš sbor díky zachované potahové stříkačce od založení sboru 
v roce 1909 se drobnými krůčky tomuto začal také věnovat. Zlom nastal až když 
jsem zapůjčil od SDH Úhořilka jejich historické bílé uniformy. Naše děvčata 
hasičky nám částečně dle nich, částečně dle své fantazie ušily vlastní bílé 
uniformy. Snad příznačně jsme je poprvé použili při oslavách 600- stého výročí 
od písemné zmínky o obci Jeřišno v roce 2006. 

V roce 2010 jsme se poprvé zúčastnili největší mezinárodní výstavy hasičské 
historické techniky v Litoměřicích, která se koná 1 x za 3 roky. . Založila je 
hrstka dobrovolníků, kteří ani nejsou registrovaní u žádných dobrovolných 
hasičů. Jejich předsedou je Jindřich Hejduk a jeho zástupkyně Iveta Holubová,    
kteří jsou dnes našimi kamarády.  Největší čest pro hasičský sbor z české 
republiky je  na tomto setkání provést ukázku historického hašení s potahovou 
stříkačkou před tribunou. Na tribuně jsou samí vážení hosté a největší 
funkcionáři z řad hasičů, vlády, někdy presidenta republiky, kardinál Duka a 
významní zahraniční hosté. 

  SDH Jeřišno bylo poctěno nabídkou na provedení této ukázky, kterou jsme 
samozřejmě využili a ukázku předvedli při minulém setkání v roce 2017. To i 
díky Jirkovi Karlíkovi, který nám zajišťuje koňské spřežení a jezdí s námi téměř 
na všechny soutěže a ukázky. Například v roce 2017 se na slavnostech 
v Litoměřicích účastnilo celkem 17 koňských spřežení, ale z toho pouze 9 párů, 
které si přivezly samy sbory. 
 
    Mimo jiných průběžně pořádaných historických akcí jezdíme pravidelně do 
Litoměřic, 1 x za 3 roky do Škrdlovic a každý rok 1. srpnovou sobotu do Mělic 
u Přelouče. 

                                                     
Při těchto setkáních jsme se seznámili s mnoha sbory a některými jsme se 
později spřátelili a vzájemně se navštěvujeme. Jsou to především SDH 
Humburky, Ronov nad Doubravou, Škrdlovice, Mělice a Česká Jablonná. 

Velké ocenění našeho přístupu k historickým tradicím bylo v loni u příležitosti 
100. výročí založení samostatné republiky. Nejprve jsme byli požádáni o 
zajištění historické hasičské hlídky na prvorepublikovém plese v Chotěboři, 
které pořádalo město Chotěboř. Druhý den 28. října jsme společně s policií, dle 
historických tradic zajišťovali pořádek na Havlíčkobrodském náměstí při 
rekonstrukci vyhlášení samostatné republiky. Bylo to pro nás velké ocenění, 
protože jsme pro tuto akci byli vybrané za celý havlíčkobrodský okres.  
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Dva členové našeho sboru pracují ve funkcích v okrsku číslo 2 a to Dagmar 
Vaňková jako starostka okrsku a Ladislav Marek jako předseda revizní komise.  

Při hodnocení našeho sboru za poslední čtvrtstoletí nemohu zapomenout na vás 
všechny řádní členové, kteří chodíte na brigády,  soutěžíte v požárních soutěžích 
všech typů, staráte se o techniku a svěřené budovy.  Bez vás bychom ničeho 
nedosáhli a dnes by nebylo co hodnotit. Všem vám za to jménem výboru i 
jménem svým děkuji. 
 Děkuji zastupitelům obce za jejich podporu našeho hasičského spolku, 
především pak starostce obce Dáši Vaňkové, která našem SDH pracuje po 2 
volební období ve výboru jako jednatelka. 
 

Závěrem všem přeji šťastné a veselé vánoce,  hodně zdraví, štěstí, mnoho 
osobních i hasičských úspěchů  v nadcházejícím roce 2020. 

 Děkuji za pozornost.

                                                                                                       

           14. prosince 2019

                                                        
                         Starosta SDH Jeřišno Ladislav Marek v. r. 
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